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Deti sa zabavili i poučili                                                                                                                              

Na starostovskej džemovačke sme mali Ríbezľový jahoďák                                                                        
             
Lamač sa aj tento rok zúčastnil súťaže 
Starostovská džemovačka, ktorá bola 
súčasťou festivalu gastronómie Gur-
mán fest 2015. V areáli dostihového zá-
vodiska v Petržalke sa v súťaži o najlepší 
džem predstavil Lamač s  Ríbezľovým 
jahoďákom. Starostovi Petrovi Šram-
kovi pomáhali klienti DSS Rozsutec. 

V konkurencii Záhorskej Bystrice, Rusoviec a Dúbravky získal Lamač 
dôležitú cenu – za lásku k vareniu!

Aj Lamač bude profitovať 
z dotácií BSK

Na júnovom zasadaní zastupiteľstva Bratislav-
ského samosprávneho kraja (BSK) rozhodovali 
poslanci kraja o  dotáciách v  troch dotačných 
programoch – na rozšírenie i  rekonštrukciu 
škôlok, opravu ciest i komunitné projekty. Lamač 
sa uchádzal o dotácie vo všetkých troch progra-
moch a  vo všetkých ich aj dostal. V  prípade 
programu Naša škôlka-náš kraj získala mestská 
časť 4.000 eur na revitalizáciu ihriska MŠ na Malo-
karpatskom námestí. V prípade dotácií na opravu 
ciest získal Lamač od kraja 25.000 eur, z ktorých sa 
bude rekonštruovať Havelkova ulica, parkovisko 
za MÚ a ulica pri MŠ na Malokarpatskom námestí, 
súbežná s ulicou Podháj. Kraj podporil aj občian-
ske projekty, o ktoré sa uchádzali občianske zdru-
ženia v Lamači. V programe 50 centov na obyva-
teľa, ktorý je určený na podporu komunitného 
života v bratislavských mestských častiach, pod-
poril BSK občianske združenia Obláčik, Lamačské 
kvietky, Lamačské dietky, Pomoc školstvu v  La-
mači a  Iniciatíva rodičov Lamača. Získali dotácie 
v rozsahu do 500 do 700 eur. Lamač dostal celko-
vo 3487 eur, čo bola maximálna možná suma pre 
Lamač v tomto programe. Horná hranica dotácií 
bola určená súčinom 50 centov (0,50 eura) a poč-
tu obyvateľov mestskej časti.

Lamačský Deň detí priniesol aj v  tomto roku 
pestrý program plný hier, súťaží a  zábavy. 
Vďaka miestnemu úradu mohli deti bezplat-
ne využiť množstvo atrakcií. Napríklad vodné 
bubliny, lezeckú stenu i skákací hrad. Mohli si 
tiež nechať namaľovať tvár, povoziť sa na koni, 
a taktiež sa zapojiť do 16 súťažných disciplín. 
Za aktivitu dostali zadarmo zmrzlinu, croissant 
a počas celej akcie mali k dispozícii aj pitie. Deti 
sa mohli naučiť niečo z histórie prvej a druhej 
svetovej vojny, absolvovať skúšky skautskej 
zdatnosti, vyskúšať si zásady poskytovania 
prvej pomoci a preveriť aj svoje fyzické schop-
nosti pri hode granátom, plazení, alebo behu 
v plynovej maske. Malí i veľkí mohli obdivovať 
aj sokoliarov a ich ukážky výcviku dravcov. 

Poďakovanie patrí tým, ktorí spolupra-
covali s  mestskou časťou na podujatí. Di-
vadlo pod hríbikom,  OZ Dúha Carrigo,   OZ 
B-S 13/Stoh, Valter Fábry, RC Obláčik, FIA-
KER, Cukráreň ALA, Dušan Danko.
RC Obláčik, Valter Fábry a OZ Dúha Carrigo 
spolupracovali bez nároku na honorár.

Petícia proti hazardu
Na konci mája odštartovali starostovia všetkých 
mestských častí Bratislavy spolu s primátorom 
Bratislavy petíciu za zákaz herní na celom území 
mesta. Podpísať ju musí aspoň 30% Bratislavča-
nov (približne 109.000 ľudí) nad 18 rokov, aby 
mesto mohlo prijať všeobecne záväzné naria-
denie o  zákaze hazardu. Petíciu môžete pod-
písať na miestnom úrade, k  dispozícii bude aj 
počas Rozálskych hodov 4.-6. septembra.
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Hovorili o parkovaní a doprave na Heyrovského                                                                   

Aj počas leta je na čom pracovať                                                                                                       

V  pondelok 17. júna sa uskutočnila verejná 
diskusia o  riešení parkovania a  prejazdnosti 
v  Lamači, prioritne bola témou organizácia 
dopravy na Heyrovského ulici. Starosta La-
mača a predseda stavebnej komisie MZ Lukáš 
Baňacký predstavili štúdie projektov s návrh-
mi alternatívneho riešenia parkovania i  návr-
hy zjednosmernenia Heyrovského. Na zjed-
nosmernenie a jej efektívnosť nebol v diskusii 
jednoznačný názor, niektorí upozorňovali aj 
na to, že rozmery komunikácie nedovoľujú 
takéto riešenie so zachovaním parkovania na 
oboch stranách, projektanti však tvrdia, že to 
možné je.
V  diskusii sa dotkli aj systému rezidenčného 
parkovania, ktoré by malo vychádzať z  kon-
cepcie celomestskej parkovacej politiky 
hlavného mesta. O  tejto téme sa diskutovalo 
najmä v súvislosti s potrebným počtom parko-

vacích miest pre obyvateľov Lamača a faktom, 
že miesta v  tejto lokalite zaberajú vo veľkom 
aj ľudia, ktorí tu nemajú trvalé bydlisko. Dis-
kutujúci upozornili na to, aby rezidenčné par-
kovanie neskončilo ako v  Starom Meste, kde 
je počas dňa veľa voľných parkovacích miest, 
na ktorých sa však kvôli rezidenčnému systé-
mu nedá zaparkovať. Starosta Peter Šramko 
vysvetlil, že rezidenčné parkovanie by malo 
platiť v  Lamači vtedy, keď nastáva problém 
s  parkovacími kapacitami, teda od večera do 
rána. Predostrel, že rezidenčného parkovania, 
naviazaného na trvalé bydlisko, by sa malo 
týkať minimálne 90 percent všetkých parko-
vacích miest práve preto, aby boli zvýhod-
není Lamačania a  nie ľudia, ktorí tu bývajú 
prechodne. V  diskusii sa hovorilo aj potrebe 
upraviť organizáciu dopravy pri napojení Hey-
rovského a  Vrančovičovej ulice i  o  možnosti 

vytvoriť parkovací dom. Predstavitelia samo-
správy upozornili na to, že v  rámci Programu 
hospodárskeho a  sociálneho rozvoja sa uva-
žuje o  parkovacom dome v  areáli bývalých 
zberných surovín. Objavila sa aj myšlienka 
vytvoriť parkovacie miesta zo zatrávňovacích 
dlaždíc na mieste nevyužívanej zelenej plochy 
pri Heyrovského 12. Podobný návrh vyšiel aj 
v  prípade zelene na Studenohorskej. „Mohlo 
by tam vzniknúť šikmé parkovanie. Stačilo by 
to trochu preriediť, sú tam aj vysoké jedle, kto-
rých rozmery sa ani nehodia na takúto výsad-
bu,“ upozornil jeden z diskutujúcich. Starosta 
však reagoval, že sú ľudia, ktorí s  takýmto 
riešením vyslovene nesúhlasia. Vyzval všet-
kých, ktorých sa to bezprostredne týka, aby sa 
k téme vyjadrili. 
Návrhy reorganizácie dopravy a  parkovania 
na Heyrovského si je možné pozrieť na strán-
ke www.lamac. sk Na jeseň by sa k tejto téme 
malo uskutočniť verejné zhromaždenie.

Čas prázdnin je síce najmä čas dovoleniek a od-
dychu, no niektoré veci je potrebné riešiť aj počas 
letného obdobia. A niektoré záležitosti na svoju 
realizáciu čakajú práve počas letného obdobia. 
O tom, čo zamestná lamačskú samosprávu po-
čas najbližších dvoch mesiacov, informovala 
prednostka miestneho úradu.
Počas leta nás čakajú opravy a rekonštrukcie, 
ktoré vychádzajú z  plánu investičných aktivít 
a schváleného rozpočtu na tento rok. 
Budú dokončené napr. opravy výtlkov na ces-
tách a  chodníkoch poškodených po zimnej 
údržbe. Zároveň sme požiadali aj o  dotáciu 
z  BSK na rekonštrukcie a  opravy ciest, ktoré 
máme v správe (viac na strane č. 1). 
Pokračujeme v príprave projektu bezpečnosti 
– občianske hliadky Lamačské oko. Do júlové-
ho zastupiteľstva sme pripravili návrh Štatútu, 
ktorý rozpracoval kompetencie tohto poriad-
kového útvaru. 
Finišujeme v projekte elektronizácia BSK, ktorá 

zabezpečí elektronické prepojenie samosprá-
vy, zjednotenie tlačív a zjednodušenie elektro-
nických podaní v rámci celej Bratislavy. 
Počas letných prázdnin sa uskutoční tiež ter-
mostatizácia a vyregulovanie vykurovacej sú-
stavy objektu materskej školy na Heyrovského 
4 a Malokarpatskom nám. 6, ako aj Domu slu-
žieb na Malokarpatskom námestí. 
Sme v procese realizácie zatepľovania športo-
vej haly na Barine a výmeny okien za plastové. 
Tieto práce sa realizujú na základe úspešného 
projektu z  prostriedkov Environmentálneho 
fondu.
Za účelom zlepšenia výkonu údržby ciest, 
chodníkov a zelene pre letnú a zimnú údržbu 
bol zakúpený malotraktor, ktorý už naplno 
pomáha pri kosení a v súlade so schválenými 
investíciami pokračuje proces zabezpečenia 
multifunkčného zariadenia – tzv. multikáry, 
ktorej prvoradé poslanie bude zabezpečovať 
zimnú údržbu ciest. Multikára bude využíva-

ná aj  pre ďalšie činnosti - napr. počas letnej 
údržby. V  rámci výkonu letnej údržby sú už 
používané aj zakúpené dva kusy krovinorezov. 
Aj v tomto roku ďalej pokračuje výstavba par-
kovísk zo zatrávňovacích tvárnic, ktoré plánu-
jeme realizovať približne na 34 miestach. 
Z  investícií, ktoré nie sú na prvý pohľad vidi-
teľné pre bežného občana, chcem spomenúť 
i nasledovné aktivity, ktoré sa počas tohto ob-
dobia budú realizovať na škole. V zmysle ino-
vovaného Štátneho vzdelávacieho programu 
pre základné školy sa stanovuje nový predmet 
Technika. MČ preto vyčlenila vo svojom roz-
počte finančné prostriedky na úpravu priesto-
rov v  základnej škole na zriadenie špeciálnej 
učebne aj s  vybavením. Škola tiež získala 
z projektu EÚ učebné pomôcky.
Takisto budú vymenené niektoré väčšie ku-
chynské zariadenia v školskej jedálni. Školská 
jedáleň nám zabezpečuje stravovanie nielen 
pre žiakov ZŠ, ale aj pre mnohých spokojných 
dôchodcov so stravovaním v  budove základ-
nej školy. 

Michaela Kövári Mrázová
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Malý a škaredý 
(názor obyvateľa)                                                                                               

Výrub stromov na sídlisku sa riadi nejakými zákonmi, ktoré normál-
ny človek často nechápe. Ale, podotýkam, niekto v samospráve je, 
kto to má na starosti, nie je to teda len na vôli nejakých pilčíkov. 
Príklad. Pri domoch, resp. medzi domami na Studenohorskej 52 a 54 
a 75 a 77 pred pár mesiacmi spílili stromy s priemerom kmeňa 30 – 
40 cm a výškou 10 m a viac. Keď som tam – počujúc pílu – pribehla, 
boli stromy dolu. Na moju otázku, že prečo, pracovník MÚ, ktorý 
bol pri tom, mi povedal, že to za čo bojujem, za ten „malý a škare-
dý strom“? Prvé, čo mi napadlo, bolo, že to my všetci sme len „krás-
ni a veľkí“? No v prírode to neznesieme? Ale tie stromy boli krásne 
a  veľké a  nikomu nezavadzali. Vtáčie krmítko je tam teraz na kole. 
A ďalej, pred VUB-kou na trávniku pri chodníku teraz niekto vypílil 4 
olivové stromy. Boli krásne, krivoľaké, veď tak rastú olivy, priam stvo-
rené na lozenie pre deti. Už nebudú „hyzdiť“ naše sídlisko. Tak! Komu 
zavadzali? Podľa zostalých pňov boli stromy zdravé. Ešte sú olivové 
stromy pri školskom areáli. Takí malí caparti sa po nich učia loziť. Tak 
im ich nechajme. Nie, ako napr. na lúke pred jedálňou penziónu, kde 
taký krásny nízky strom, priam stvorený na lezenie, upravili na vyso-
ký kmeň s korunou . Spodné konáre sú preč. Potom stavajme deťom 
umelé steny na lezenie. Alebo sú na to aj stromy?

Cecília Danišová

Na názor obyvateľky reaguje MÚ Bratislava-Lamač

Úpravy drevín na území MČ Lamač                                                  

Po výstavbe sídliska v 70-tych rokoch minulého storočia bolo občanom 
v  Akcii Z  poskytnuté veľké množstvo stromčekov rôzneho druhového 
zloženia. Podľa vtedajších princípov zazeleňovania mesta sa uprednost-
ňovali rýchlo rastúce a odolné dreviny s dobrou zmladzovacou schop-
nosťou. Tieto stromčeky však boli vysádzané bez akéhokoľvek ucelené-
ho konceptu, nehovoriac o  tom, že na nich neboli vykonávané žiadne 
potrebné úpravy, ako napríklad výchovné a udržiavacie rezy. Stromčeky 
boli sadené blízko seba, blízko lámp pouličného osvetlenia a v tesnej blíz-
kosti obytných domov. V tej dobe nikto nerozmýšľal o tom, že raz tieto 
stromy vyrastú a budú brániť prieniku svetla do bytov na nižších podla-
žiach bytových domov na sídlisku. A teraz po rokoch nastáva problém, 
že obyvatelia bytov na nižších poschodiach nás žiadajú, aby sme radikál-
ne orezali všetky stromy, lebo musia celý deň svietiť a majú vlhko v by-
toch,  na druhej strane obyvatelia bytov na vyšších poschodiach sú radi, 
že majú aspoň nejakú zeleň. A tu vzniká konflikt záujmov. MČ Lamač sa 
snaží vyhovieť všetkým obyvateľom, ale musí prihliadať na to, aby to bolo 
v súlade s platnou legislatívou. Z tohto dôvodu je potrebné hľadať kom-
promis, a ten sa dá zabezpečiť len pravidelnou úpravou týchto stromov. 
Zo všeobecného ekologického hľadiska každý strom potrebuje na svoj 
prirodzený a  zdravý rast určitý priestor, svetlo a  dostatok živín. (Dva 
stromy vysadené blízko seba sa navzájom v tomto obmedzujú).
MČ Lamač za účelom dosiahnutia optimálnych podmienok rastu dre-
vín, ako aj optimálnych podmienok pre život obyvateľov, má snahu 
zabezpečovať pravidelnú úpravu týchto drevín. Pri výbere dodávateľa 
dbá na to, aby dotyčný vykonávateľ orezov mal skúsenosti s  arboris-
tikou (t.j. s komplexnou starostlivosťou o stromy a parkovou úpravou 
drevín) a nie aby to bol iba obyčajný drevorubač z lesa, ktorý berie stro-
my len ako materiál a nie ako živý organizmus.
Účelom tejto úpravy je celkové presvetlenie ulice, zachovanie pre-
jazdovej a prechodovej výšky, úprava korún v okolí lámp pouličného 
osvetlenia (tak, aby bola zachovaná ich funkcia), a tiež aj zníženie a sta-
bilizácia korún stromov. Úprava týchto stromov tak, aby mali určitú for-
mu a zdravý rast, nie je však jednoročná záležitosť, ale je to práca na 
niekoľko rokov. 
Pri tomto našom úsilí však narážame na názory rôznych pseudoodbor-
níkov z radov obyvateľov, ktorí sú toho názoru, že našou snahou je ze-
leň len ničiť.
MČ Lamač v tejto veci postupuje v súlade s platnými predpismi a norma-
mi. V zmysle § 17 ods. 5 vyhlášky MŽP č. 24/2003 Z. z.(ďalej len „vyhláš-
ka“), ktorou sa dopĺňa zákon č. 543/2002 Z. z. o ochrane prírody a krajiny 
v znení neskorších predpisov (ďalej len „zákon“), sa rez živých konárov 
s priemerom viac ako 5 cm vykonáva vo vegetačnom období od 1.4 do 
30.9. Slovenská technická norma č. 83 7010 priamo určuje spôsob a čas, 
kedy sa môžu vykonávať orezy stromov. Bod č. 3.2.1. „Pri rezaní živých 
konárov sa uprednostňuje rez v období plnej vegetácie, keď je schopnosť 
tvorby kalusu najväčšia.“ Nehovoriac o tom, že v tomto období sa dá naj-
lepšie posúdiť, ktoré konáre je potrebné odstrániť tak, aby zostala stromu 
zachovaná dostatočne veľká asimilačná plocha. Na Studenohorskej ulici 
popri cestnej komunikácii rastú stromy najmä druhu Javorovec jaseňolis-
tý (Negundo aceroides), ktorý je uvedený vo vyhláške ako invázna drevina 
a na výrub samičích jedincov tohto druhu sa nevyžaduje súhlas na výrub 
v zmysle § 47 ods. 3 zákona (samčie jedince možno ponechať). Vlastník, 
resp. nájomca pozemku, na ktorom takéto dreviny rastú, je povinný ich 
odstrániť (§ 7b ods.3 zákona). MČ Lamač bude časom nútená tieto stro-
my odstrániť a nahradiť novými. Tak isto by som upozornil, že MČ Lamač 
má zo zákona povinnosť odstraňovať aj stromy, ktoré majú narušenú 
stabilitu (to znamená, že sú suché, zlomené alebo vyvrátené z koreňov). 
Na záver by som uviedol, že MČ Lamač vykonáva úpravu drevín na zák-
lade požiadaviek občanov, ale až po dôkladnom posúdení opodstatne-
nosti týchto žiadostí Komisiou bezpečnosti a životného prostredia pri 
MÚ Lamač a s dôrazom na zachovanie ekologických, ako aj estetických 
funkcií jednotlivých drevín. 

Ing. Marek Poláš,
samostatný odborný referent ŽP,

MÚ MČ Bratislava – Lamač
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Ocenili 
darcov krvi
Pri príležitosti Sveto-
vého dňa darcov krvi 

ocenil Slovenský Červený kríž bezpríspev-
kových darcov krvi. Jánskeho plakety za 
svoju ušľachtilú aktivitu si prevzali aj oby-
vatelia z Lamača. Chceme sa týmto ľuďom 
– Lamačanom - poďakovať. Za to, že daro-
vaním najvzácnejšej tekutiny pomáhajú 
zachraňovať ľudské životy. Za to, že nezišt-
ne pomáhajú druhým, ktorí to nevyhnutne 
potrebujú. Za to, že môžu byť príkladom 
pre druhých. Ďakujeme, Lamačania!

Starosta a poslanci 
MZ Bratislava-Lamač

SČK ocenil týchto Lamačanov.
Zlatá plaketa 
(ženy 30 odberov, muži 40 odberov) 
Pavol Dobiaš – Zelenohorská 9
Mgr. Jana Orviská – Studenohorská 18
Mgr. Ľudmila Grauzelová – Heyrovského 13
Strieborná plaketa
(ženy 20 odberov, muži 20 odberov)
Zuzana Hulínová – Studenohorská 8
Daniela Harinoková – Studenohorská 35
Miroslav Hudec – Bakošova 1
Jozef Gajdoš – Lediny 38
Ing. Miloš Andris – Studenohorská 32
Mgr. Mária Škovierová - Studenohorská 85
Bronzová plaketa
(ženy 10 odberov, muži 20 odberov)
Mgr. Lenka Trojaková – Bakošova 1
Mgr. Jarolím Iskra – Heyrovského 9

Dobrovoľníci skrášlili aj Lamač                                                                                                                 

Medzi vyše 4000 dobrovoľníkmi, ktorí sa v Brati-
slave v piatok 12. júna zapojili do skrášľovacích, 
čistiacich a dobročinných aktivít počas podujatia 
firemného dobrovoľníctva Naše Mesto, boli aj 
tí, ktorí sa činili v Lamači. Konkrétne v školskom 
areáli, kde čistili a rozširovali bežecký pás a v oko-
lí Hodonínskej cesty, kde zbierali sáčky, papiere 
a iné odpadky. Taktiež zostrihali kríky pri hlavnej 
ceste a pri vchode do cintorína. Celkovo v Lama-
či pracovalo 21 dobrovoľníkov, ktorým pomáhali 
aj šiesti členovia pracovnej čaty. Podujatie firem-
ného dobrovoľníctva Naše Mesto organizovala 
Nadácia Pontis v Bratislave a v ďalších viac ako 
dvadsiatich mestách na Slovensku.

OZNAM
Mestská časť Bratislava-Lamač vyhlasuje 

výberové konanie na riaditeľa
Materskej školy, Heyrovského 4 s elokovaným pracoviskom Malokarpatské nám. 6 

s nástupom od 10.08. 2015

Uchádzač musí mať príslušné pedagogické vzdelanie, najmenej 5 rokov pedagogickej praxe, 
musí byť bezúhonný a zdravotne spôsobilý. Kandidát musí mať prehľad v legislatíve mater-
skej školy s právnou subjektivitou, komunikačné, organizačné a riadiace schopnosti. 
Všetky požadované predpoklady, ktoré musí úspešný uchádzač spĺňať, spolu s  dokladmi, 
ktoré je potrebné predložiť, sú uvedené na stránke www.lamac.sk

Prihlášky s potrebnými prílohami je potrebné dodať do 14.07.2015 do 12:00 h na MÚ Bra-
tislava-Lamač v  písomnej podobe v  obálke s  označením „VK MŠ Heyrovského 4 Bratislava 
s elokovaným pracoviskom Malokarpatské námestie 6, Bratislava – neotvárať“. Na obálku je 
potrebné uviesť odosielateľa. K požadovaným dokladom je potrebné uviesť aj mailový a te-
lefonický kontakt. Termín, miesto a čas výberového konania budú oznámené uchádzačom, 
ktorí splnia podmienky výberového konania.

Schválili štatút Lamačského oka                                                                                                             

Na júnovom zasadnutí miestneho zastupiteľstva schválili 
štatút Lamačského oka (ďalej len OKO), teda bezpečnost-
no-preventívnej občianskej hliadky, ktorá bude pomáhať 
s dohľadom  nad udržovaním verejného poriadku. OKO 
ako výkonný a organizačný útvar MÚ bude mať na sta-
rosti nepretržitý monitoring verejných priestranstiev. 
V prípade podozrenia na protiprávny čin bude kontakto-
vať policajné zložky, s pomocou členov hliadky sa ráta aj 
pri organizácii kultúrnych podujatí, prípadne pri odstra-
ňovaní prírodných katastrof. OKO bude nápomocné aj 

pri ochrane detí a mladistvých. Napríklad bude mať za 
povinnosť monitorovať pohyb detí a  mladistvých bez 
sprievodu rodičov po 22.00 h, monitorovať prípadné 
požívanie alkoholu mladistvých, ale všímať  si aj prípad-
né podozrivé autá či osoby v blízkosti školy či detských 
ihrísk. Hliadky budú pomáhať zabezpečovať bezpečnosť 
detí pri prechode ulicou pri ceste zo školy a do školy. OKO 
bude využívané aj pri monitoringu znečisťovania verej-
ných priestranstiev, bude upozorňovať na správne nakla-
danie s odpadom i na zákaz vypaľovania trávy.

OKO by malo mať štyroch členov a jedného vedúceho 
hliadky. Mestská časť bude počas leta robiť výber zá-
ujemcov. Prihlásiť sa môžu muži vo veku od 21 do 55 
rokov s trvalým pobytom v Lamači, ktorí majú ukon-
čené stredoškolské vzdelanie, sú bezúhonní a zdra-
votne spôsobilí. Pracovať budú na dohodu. Mestská 
časť zabezpečí vybavenie, medzi ktorým by malo 
byť sezónne oblečenie/maskáče, resp. uniforma/, 
mobilný telefón, obranný sprej i zastavovací terčík
Viac informácií dostanú záujemcovia osobne na MÚ. 
Žiadosti o  prijatie do hliadky Lamačského oka je 
možné poslať do 31.augusta 2015.
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Recept z Lamača                                                             

(od Márie Šimončičovej)

Suché, lamačské svadobné koláče

Kokosové pusinky
Potrebujeme:  25 dkg kryštálového cukru,  
13 dkg kokosu, 6 dkg strúhanky, 4 bielka
Postup: Bielka šľaháme nad parou spolu s kryš-
tálovým cukrom do zhustnutia.Pomaly primie-
šavame kokos spolu so strúhankou. Na vymaste-
ný plech lyžičkou robíme z masy  malé kopčeky.
Pečieme (sušíme) v predhriatej rúre dlho a veľmi 
pomaly na 130 ºC.Povytiahnutí z rúry a vychlad-
nutí môžeme ozdobiť čokoládou.

Šuhajdy

Kokosová hmota
Potrebujeme: 4 lyžice sušeného mlieka, 4 ly-
žice práškového cukru, 5 lyžíc kokosu, 125 g 
maslo CERA
CERU rozpustíme vo vodnom kúpeli, pridáme 
ostatné suroviny a zmiešame.

Orechová hmota
Potrebujeme: 100 g nastrúhaných orechov, 
50 g práškového cukru,  50 g masla,½ dcl tep-
lého mlieka, rum podľa chuti
Maslo rozpustíme v teplom mlieku a zaparíme 
(zalejeme) orechy s cukrom. Všetko premieša-
me, pridáme rum podľa chuti.

Čokoláda
Potrebujeme: 5 lyžíc kakaa, 2 lyžice práškové-
ho cukru, 2 lyžice vanilkového pudingu, 125 g 
maslo CERA
CERU rozpustíme vo vodnom kúpeli, pridáme 
ostatné suroviny a zmiešame.
Postup: Postupne plníme papierové košíčky, 
najskôr nalejeme kokosovú hmotu (1/3 ko-
šíčka) pridáme orechovú hmotu a  zalejeme 
čokoládovou hmotou. Môžeme ozdobiť podľa 
vlastnej fantázie.
 
Linecké kolečka

Potrebujeme: 480 g hladkej múky, 280 g mas-
la (palmarin),150 g práškového cukru, 2 žĺtky,  
1 vanilkový cukor, citrónovú šťavu, nastrúhanú 
kôru z citrónu
Postup: Suroviny zmiešame a  vypracujeme 
cesto, vyvaľkáme na hrúbku cca 0,5 mm a vy-
krajujeme tvary podľa formičiek. Pečieme 
v  predhriatej rúre. Po vychladnutí zlepujeme 
lekvárom. Ozdobujeme podľa vlastnej fantázie. 
Upozornenie: Pokiaľ chceme mať cesto kaka-
ové, môžeme pridať kakao, ale rovnaké množ-
stvo musíme odobrať z múky. 

Futbalové nádeje si schuti zahrali                                                                                                     

V sobotu 13. júna sa futbalový štadión FK La-
mač stal dejiskom futbalového turnaja MČ 
Bratislava-Lamač pre tímy prípraviek. Pre ma-
lých futbalistov nebol problém ani mimoriad-
ne horúci deň. Všetci išli na sto percent a pred-
viedli nielen bojovné srdce, zápal do hry, ale 
aj pekné akcie, kľučky a strely. V dvoch skupi-
nách sa predstavilo desať tímov. V skupine A si 
zahrali deti s  ročníkom narodenia 2005-2004 
a v skupine B malí futbalisti s ročníkom naro-
denia 2006 a mladší. V oboch skupinách si za-
hral aj domáci tím FK Lamač. Chlapci si viedli 
veľmi dobre. V skupine starších skončili druhí, 
mladší boli tretí. Víťazom turnaja sa v  oboch 
skupinách stal tím z Ivanky pri Dunaji.

Výsledky chlapcov z FK Lamač:
Ročník 2006 a mladší
FK Lamač – Dúbravka 6:0, FK Lamač – Rusovce 
5:3, FK Lamač – ŠKP 2:4, FK Lamač – Ivanka 1:3

Ročník 2005-2004
FK Lamač – ŠKP 2:1, FK Lamač – Ivanka 1:3, FK 
Lamač – Rusovce 3:0, FK Lamač – Dúbravka 3:0

Poďakovanie patrí aj sponzorom turnaja: 
Mestská časť BA – Lamač, Arsene Becker , 
Detský svet Buppi Bory Mall, Lunys s.r.o., 
Rudo Gutta, Silvia Pialová, Henrich Kováč, 
PRAPOL s.r.o.

Výber FK Lamač 2006 a mladší
Horný rad zľava: Lukáš Farkaš, Rebeka Jurištová, Michal Imrišek,Peter Lízala, Michal Zamiešal, Matej Zamie-
šal,Richard Mazanec, Oskar Ollé. 
Dolný rad zľava Viktor Ollé, Adam Alföldy , Arsene Becker, Erwin Horwath, David Porvazník a v polohe ležmo 
Alex Alföldy

Výber FK Lamač 2005-2004
Horný rad zľava: Adam Janvars, Denis Jelašič,Nicolas Gutta, Tomáš Rajdl, Oliver Ollé, Andrej Podloha
Dolný rad zľava: Martin Ondriš, Adam Kováč, Filip Polák, David Polák, brankár Michal Hudec
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Miestna organizácia Jednoty dôchodcov priví-
tala športovú legendu Jozefa Golonku. Legen-
dárny hokejista sa narodil 6. januára 1938 v Bra-

tislave, je členom Siene slávy IIHF i  Siene slávy 
slovenského hokeja.
V  najvyššej čs. súťaži odohral 330 zápasov 
a strelil 298 gólov, v reprezentácii absolvoval 
134 stretnutí a dal 82 gólov.
Z MS bol najproduktívnejším hráčom šampio-
nátu v Tampere 1965, má štyri strieborné kovy 
a tri bronzové a z troch olympijských štartov 
si odniesol bronz z Innsbrucku 1964 a striebro 
z Grenoblu 1968.
Stretnutie prebehlo v  príjemnej atmosfére 
a v spomienkach na slávne momenty Golon-
kovej kariéry. Na záver si niektorí naši členovia 
od hokejovej legendy s  číslom 9 kúpili jeho 
biografiu s názvom Volali ma žiletka.

Ďakujeme, Jednota dôchodcov MČ Lamač

Úplne v  strede sedí najstarší senior 
na slávnosti p. Lošonský

Uctili sme si jubilantov                                              

Dňa 25. júna sme si uctili seniorov-jubilantov, 
ktorí sa narodili v mesiacoch apríl, máj a  jún. 
Stretli sa teda tí, ktorí v týchto mesiacoch oslá-
vili 75, 80, 85 a viac rokov. Najstarším spome-
dzi zúčastnených bol pán Anton Lošonský, 
ktorý má 95 rokov. Jubilantov potešili pekným 
programom aj deti z MŠ Heyrovského.

Lamačské nebo                                                               

Často si doprajem pohľad na oblohu a teraz si uve-
domujem, že sa veľmi zmenila. Nie farba, veľkosť či 
vzdialenosť. Naraz tu čosi veľmi chýba, a  to nie je 
dobré. Chýba aj Vám? Áno, je to pohyb na oblohe. 
Kým počet lietadiel narastá, počet vtáčkov sa radi-
kálne znižuje. Chýbajú lastovičky, iné drobné vtác-
tvo i tie väčšie, chýbajú netopiere. Ako je to možné? 
Nuž určite k tomu prispelo i zatepľovanie panelákov. 
Vtáčky prišli o  hniezda v  špárach medzi panelmi 
i pod niektorými strechami rodinných domov. A situ-
ácia sa asi nebude zlepšovať bez našej pomoci.

Stalo sa však niečo, čo možno iba privítať a pochvá-
liť. Na pár domoch sa objavili panely z umelej hmo-
ty, ktoré umožňujú vtákom zakladať hniezda. Prišla 
jar, s ňou prvé lastovičky a chvalabohu aj prvé ná-
znaky pomoci pre tieto malé, ale tak užitočné tvory.
Určite sa nejedná o finančne náročnú pomoc. Stojí 
za to prerokovať možnosť realizácie aj na iných do-
moch. Určite by nebolo od veci, ak by sa koordinácie 
osadenia hniezd ujal miestny úrad a zabezpečil by asi 
najdrahšiu položku, a to osadenie. Náklady by potom 
mohol rozrátať podľa skutočne vykonaných prác.
Zamyslime sa nad tým a spravme niečo preto, 
aby nebo nad Lamačom bolo plné pohybu a vtá-
čieho spevu

Ladislav Majerčík

Jozef Golonka medzi lamačskými seniormi                                                                                                                                        

Na hodinách vlastivedy sa učíme o Slovensku a jeho krásnych pa-
miatkach. Zistili sme, že najviac máme krásnych hradov alebo už 
iba ich zrúcanín. V apríli nám pani učiteľka zadala projekt – vytvoriť 
model hradu. Mohli sme ho postaviť podľa vlastnej fantázie alebo 
podľa skutočnosti. Hrady sme vyrábali z  rôznych materiálov: pa-
pier, kartón, polystyrén, drevo, modelovacia hlina, tehličky zo sta-
vebnice a dokonca aj kov. Niektorí to zvládli s pomocou spolužiaka 
a niektorým pomohli s prácou rodičia. Jedného dňa sa nám trieda 
premenila na malé Matúšovo kráľovstvo. Väčšina detí urobila hrad 
podľa vlastných predstáv, ale spoznali sme medzi nimi aj štiavnic-
ký Nový zámok alebo Bratislavský hrad. Každý staviteľ porozprával 
o tom, ako a z čoho jeho dielo vzniklo a čo sa mu vydarilo najviac. 

Žiaci 4.A 

Malí stavitelia                                                                                                                 

V strede najstarší senior 
na slávnosti.
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O koho vám vlastne ide?                                  

Vlastníci bytov Bakošova 42-44  si v roku 2014 
podľa vtedajšieho zákona odsúhlasili výstav-
bu samostatnej domovej kotolne (ďalej iba 
„DK“). Už od samého začiatku nás sprevádzala 
nevôľa dodávateľa centralizovaného zásobo-
vania teplom (ďalej iba „CZT“), BES s.r.o., v La-
mači i  niektorých poslancov. Avšak starosta 
Peter Šramko pred voľbami výstavbu DK ústne 
podporil a  po odporučení stavebnej komisie 
vydal súhlasné záväzné stanovisko obce. Po 
voľbách však vyzval stavebníka – spoločnosť 
Seting Bratislava (ďalej iba „stavebník“) -o do-
plnenie pôvodných podkladov a  nové, resp. 
zmenené záväzné stanovisko obce predložil 
na schválenie miestnemu zastupiteľstvu, hoci 
mu takúto povinnosť zákon neukladá. Toto 
záväzné stanovisko bolo schválené miestnym 
zastupiteľstvom. Žiaľ, už bez odporučenia sta-
vebnej komisie, teda bez jej odborného stano-
viska. Následkom tohto hlasovania miestneho 
zastupiteľstva je stopka výstavby domových 
kotolní. Hlasovanie a  diskusia prebehli na 
februárovom zastupiteľstve. Väčšina poslan-
cov bola proti súhlasnému stanovisku. Chcel 
by som vyjadriť poďakovanie poslancom E. 
Černej, G. Bizoňovej a L. Baňackému za to, že 
hlasovali „za výstavbu DK“ i za vecný a ľudský 
postoj k  celej veci. Naopak, musím vyjadriť 
rozhorčenie nad tým, že vo vyjadreniach po-
slancov, ktorí boli proti, sa objavili invektívy 
voči dodávateľovi DK, stavebníkovi (viď ar-
chív TV Bratislava 02/2015). Táto spoločnosť 
sa problematikou domových kotolní zaoberá 
takmer 20 rokov, zrealizovala cca 150 kotol-
ní, 55 prevádzkuje, je držiteľom zn. SLOVAK 
GOLD. Boli sme spolu s niektorými vlastníkmi 
z nášho bytového domu pozrieť vybudované 
DK a   zodpovedne prehlasujem, že ich vlast-
níci sú nadmieru spokojní, čo môžem aj na 
vyžiadanie podložiť ich vyjadreniami. Úspory, 
ktoré tieto DK dosiahli, sa pohybujú až do 50% 
oproti CZT, pri  dobe návratnosti z  úspor od 
3,5 až do 6 rokov! Nie je to žiadnych 16 rokov, 
na čo poukazoval poslanec MZ a už vôbec nie 
29,96 roka, čo ako dobu návratnosti stano-
vil posudok pre miestny úrad. Tieto údaje mi 
potvrdilo aj  Energetické centrum BA, kde ma 
ubezpečili, že údaje uvádzané stavebníkom 
sú reálne. Keďže poskytnutý priestor pred hla-
sovaním (stavebník 3 min. a zást. vlastníkov 2 
min.) nám nestačil na vysvetlenie si niektorých 
rozporných tvrdení, veril som, že starosta zvo-
lá stretnutie venované odbornému prekonzul-
tovaniu danej problematiky za účasti zástup-
cov mestskej časti, stavebníka, dodávateľa 
CZT- BES s.r.o., správcu SBD a zástupcov domu. 
Stretnutie sa aj napriek verejnému prísľubu na 

MZ 19.3.2015 do dnešného dňa neuskutočni-
lo. Vzhľadom na túto neaktivitu usudzujem, že 
niektorí poslanci nemajú záujem o stretnutie. 
Je smutné, že nebadáme snahu poslancov 
stretnúť sa  s  voličmi k  tejto téme. Navyše 
väčšina poslancov býva v panelákoch. A Vám 
nevadí, že platíte viac, než by ste mohli? Pod-
ľa môjho názoru sú teplo a hlavne teplá voda 
v Lamači neúnosne predražené. Naša iniciatí-
va je cestou, ako upozorniť monopolného do-
dávateľa tepla, aby prehodnotil ceny. 
V článku p. C. Danišovej v aprílovom čísle La-
mačana sa správne píše, že „v našom vlastnom 
dome nám nikto nemôže nanútiť, aby sme 
prijali dodávateľa čohokoľvek, ktorého od-
mietnu všetci vlastníci domu“. V našom prípa-
de to však neplatí a paradoxne sa o to celkom 
flagrantným spôsobom postarali tí, ktorých 
sme volili. 

Naozaj Vám ide o nás? 

zástupca vlastníkov Bakošova 42-44 
Mikuláš Foltán 

Nedajme sa oklamať                                         

V  našej spoločnosti sa všeobecne rozmohol 
trend, že mnohé veci, ktoré tu dobre fungujú, 
veľmi radi neprezieravo búrame. V  poslednej 
dobe sa dostalo vplyvom niektorých súkrom-
ných spoločností inštalujúcich individuálne 
kotolne a  aj niektorých parlamentných poli-
tikov do tejto polohy centrálne zásobovanie 
teplom. Akoby systém CZT, ktorý výborne 
funguje vo vyspelej Európe práve vďaka svo-
jim ekonomickým a  environmentálnym vý-
hodám, bol u  nás niečo zlé. I  u  nás v  Lamači 
sa objavila takáto známa firma, ktorá by rada 
inštalovala individuálne kotolne do 40-roč-
ných panelákov, a  tak rozvrátila systém CZT 
v  Lamači. Dovolím si pripomenúť, že na roz-
diel od CZT táto podnikateľská činnosť nie je 
regulovaná, a teda nepoznáme ziskovú maržu. 
A tak v mene zisku sú takéto firmy schopné aj 
klamať obyvateľov o ekonomickej výhodnosti 
takýchto individuálnych kotolní. Dokazuje to 
aj analýza, ktorú si dala v  minulom roku vy-
pracovať mestská časť nezávislou inštitúciou 
a  ktorá jednoznačne na záver konštatuje, že 
pre obyvateľov vybudovanie domovej kotol-
ne neprinesie žiadny finančný efekt v dosiah-
nutej úspore ani z dlhodobého hľadiska, keďže 
návratnosť vložených prostriedkov a kumulo-
vanie na obnovu je až 16 rokov, pričom v tom 
čase je zaručené, že bude potrebné inštalovať 
novú technológiu a takto ušetrené prostried-
ky sa opäť venujú na obnovu zastaranej ko-

tolne. Nezanedbateľný je aj faktor znečistenia 
životného prostredia, keď splodiny z  takejto 
kotolne priamo ohrozujú jej bezprostredných 
obyvateľov. Veľmi opomínaný je aspekt bez-
pečnosti, keď takéto kotolne sú umiestňované 
v  pivničných priestoroch budov, ktoré neboli 
projektované na takéto zariadenie a  ľudia 
nad kotolňami nemajú od nikoho stoper-
centnú záruku, že nemôže dôjsť k  výbuchu 
s katastrofálnymi dôsledkami. Hájime záujmy 
ľudí a  nie firiem! V  Lamači sme preto takéto 
snahy odmietli, vedomí si zodpovednosti voči 
ostatným obyvateľom Lamača, ktorým by sa 
vďaka odpájaniu neprimerane zdvihla cena 
tepla a teplej vody. Ide samozrejme aj o kvali-
tu a bezpečnosť dodávok, veď po modernizá-
cií kotolní v roku 2005 za takmer 2 milióny eur 
sme nemali ani raz odstávku teplej vody v lete, 
ako tomu bývalo predtým. Kotolne sú náš 
obecný majetok, aj keď dlhodobo prenajatý 
strategickému investorovi a  mestská časť má 
každý rok z prenájmu kotolní vyše 33.000 eur. 
Na CZT máme pripojené všetky obecné bu-
dovy vrátane škôlok a školy. Centrálna výroba 
tepla a teplej vody je prísne regulovaná a kon-
trolovaná Úradom pre reguláciu sieťových od-
vetví, takže všetky položky sú prísne strážené 
v  rámci fixných a  variabilných nákladov tvo-
riacich konečnú cenu tepla pre spotrebiteľa. 
Preto sa nedajme oklamať vábivými rečami, 
ale dívajme sa na problém rečou objektívnych 
parametrov a  čísel. Tie jednoznačne hovoria 
o výhodnosti fungovania CZT v podmienkach 
našej metskej časti.

Radoslav Olekšák, 
poslanec MZ

Starosta: Povolenie samostatnej 
kotolne by bol nebezpečný precedens
Zastupiteľstvo v MČ BA - Lamač nepodporilo 
odpojenie bytového domu Bakošova 42-44 
od CZT vzhľadom na neujasnenosť dôsledkov 
výstavby samostatných domových kotolní pre 
tých, čo ostanú pripojení na zdroji CZT. Ak by 
sa po vzore Bakošovej 42-44 začali odpájať 
ďalšie bytové domy, tí, ktorí by ostali napojení 
na CTZ by boli vystavení riziku neudržateľné-
ho zdraženia tepla. A to je závažný dôvod pre 
negatívne stanovisko k výstavbe samostatnej 
domovej kotolne. Pri schvaľovaní zámerov 
odpájania bytových domov od CZT treba po-
sudzovať nielen technické riešenie nového 
zdroja tepla v  budove so všetkými bezpeč-
nostnými kritériami, ale aj odvod spalín v ko-
míne na fasáde. Zlých a škaredých príkladov je 
v Bratislave dosť.

Peter Šramko, 
starosta MČ Bratislava-Lamač

Dva názory na výstavbu samostatných domových kotolní
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O lamačských akciách trochu inak     

Všetci radi vidíme, keď naše deti dosahujú úspe-
chy. V priebehu niekoľkých dní sa v máji uskutoč-
nili dve akcie, v centre diania ktorých boli práve 
deti. A obidve akcie vo mne zanechali nezabud-
nuteľné pocity. Žiaľ, nielen tie príjemné. 

Prvou akciou bolo vystúpenie žiakov prvého 
stupňa ku Dňu matiek 13. 5. 2015 v lamačskom 
kine. Deti a ich pani učiteľky si dali mnoho prá-
ce s prípravou programu. Ešte v deň vystúpe-
nia program nacvičovali, aby poobede všetko 
„klaplo“ a mamám ukázali, ako im na nich zále-
ží a ako ich ľúbia. Samozrejme, poobede malo 
takmer každé dieťa trému. A hoci program bol 
veľmi milý, dojem z celej akcie som mala zlý. 
Paradoxne práve kvôli tým, komu bol určený. 
Rodičia opúšťali kinosálu už počas programu! 
Vystupujúce deti boli veľmi zmätené a  skla-
mané zo správania rodičov. Celé vystúpenie 
sa zbytočne predĺžilo, lebo sa muselo čakať, 
kým nekultúrni, sebeckí a nevychovaní jedin-
ci, ktorých bolo, žiaľ, veľa, prestanú vyrušovať 
a brániť v sledovaní ostatným a odídu. Nielen 
rodičia, ktorí na akcii ostali, boli pobúrení ich 
správaním. Čo také dôležité mali, že nevede-
li vydržať hodinu sledovať pestrý a  vydarený 
program?!!!!! Hanbila som sa za všetkých „bu-
lov“, ktorí takto zneuctili prácu učiteliek i detí. 
Ako by sa asi oni cítili, keby ich dieťa vystupo-
valo na záver programu pred vyprázdnenou 
sálou?! Bol to kultúrny a morálny barbarizmus.
O  pár dní som podobný pocit sklamania zo 
správania dospelých zažila znova. Sklamanie 
a  pobúrenie bolo znásobené tým, že mi ho 
spôsobili pani učiteľky, od ktorých by som to 
nikdy nečakala. Vždy som mala pani učiteľky 
v  úcte, nielen preto, že som tak bola vycho-
vaná, ale že si ich prácu vážim. Bolo to počas 
športového dňa k Medzinárodnému dňu detí 
- 1.6. 2015. 
Žiaci 9. ročníkov sa spolupodieľali na orga-
nizovaní súťaží ku Dňu detí pre prvý stupeň. 
Športový deň mal deťom priniesť zábavu a ra-
dosť, no niektorí učitelia to celé zobrali veľmi 
vážne a  svojsky... Určite to boli práve tí, ktorí 
nepriložili ruku k  dielu (ináč by vedeli, koľko 
úsilia stojí niečo takéto zorganizovať a zreali-
zovať).Sťažovali sa na zlú organizáciu len kvôli 
tomu, že to „neodsýpalo“ podľa ich predstáv, 
deti boli pri súťažiach „pomalé“ a museli chvíľu 
čakať na stanovisku. To, že sa učiteľky budú so 
svojimi triedami predbiehať ,  budú nervózne 
kvôli hlúpostiam a nepríjemné na deviatakov, 
hoci tí boli len výpomocou organizátorov, ma 
naozaj pobúrilo a znechutilo. Deti boli sklama-
né, že kvôli nervozite dospelých už nemohli 
súťažiť, len rýchlo prebehli stanovisko, aby si 
odčiarkli splnenú povinnosť. Veď to bola akcia 
pre deti a nešlo o dostihy, ale o zábavu a  ra-
dosť detí, na čo asi niektoré (to zdôrazňujem, 
nešlo o všetky pani učiteľky) pani učiteľky asi 
zabudli. 
V  oboch prípadoch niektorí dospelí nemali 
žiaden rešpekt voči deťom. Očividne ich vôbec 
nezaujímalo, koľko si dali deti námahy s orga-
nizovaním programov pre ostatných... 

Vanda Schneiderová

Seniori z Lamača sa opäť vybrali užiť si pohodu 
na termálne kúpalisku vo Veľkom Mederi.

Lamačania vo Veľkom Mederi                                                                                                                                           

Lamačanom vo Veľkom Mederi nechýbal Lamačan

Fotky: M. Janyšková

Dňa 17.6. 2015   sa v  areáli 
Základnej školy na Malokar-
patskom námestí v  Lamači 
uskutočnila ukážka práce prí-
slušníkov mestskej polície(M-
sP), konkrétne príslušníkov sta-
nice kynológie. Deti a dospelí 
boli oboznámení s  činnosťou 
polície prostredníctvom  ky-
nologickej skupiny policajtov, 
ktorí predstavili ukážky cvikov 
poslušnosti, zadržanie pácha-
teľa a cviky s voľným aportom. 
Zároveň prebehla krátka pred-
náška o  kynológii. Policajti 
predviedli ukážky svojej  práce 
a zodpovedali deťom na otáz-
ky, na ktoré hľadali odpovede. 
Psovodi  zo stanice kynológie 
vypomáhajú so svojimi zve-
rencami ostatným staniciam 
MsP pri ochrane verejného 
poriadku v rámci rôznych kul-
túrno-spoločenských či  špor-
tových podujatí, ako aj pri 
spoločných akciách, ktoré 
mestská polícia robí v  spolu-
práci s  policajným zborom. 
To, že mala ukážka úspech, 
potvrdila aj reakcia a  potlesk 
detí  základnej školy.

Michal Matula, 
okrskár MsP Lamač

Policajní psovodi ukázali,  ako vyzerá ich práca                                                                                                

4D mihalnice za 20 eur.
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Vel'ká letná  
– sút'až – 

 v OC Galéria lajkni nás na FB

skúter 
Peugeot

KIA RIO

Užite si leto  
a vyhrajte  

fantastické ceny
Stačí nakúpiť nad 15 €  
od 26. 6. do 31. 8. 2015

www.ocgaleria.sk

MacBook Air

iPad mini
iPhone 6

www.hodinarstvo-sperky.sk

Šperky:
- Strieborné šperky
- Šperky s polodrahokamami
- šperky z muránskeho skla
- oceľové a keramické šperky

Hodinárstvo:
- Predaj hodín, hodiniek, budíkov, stopiek
- Opravy hodiniek a hodín (aj starožitných)
- Výmeny remienkov na hodinkách
- Testovanie vodeodolnosti hodiniek v dielni
- Výmeny batérií
-- Predaj gombíkových batérií, aj batérií
 do načúvacích prístrojov

obchodný dom Centrum Karlova ves
Hodinárstvo & Šperky
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Všetkým jubilantom blahoželáme!
Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neak-
tuálnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

V mesiacoch máj a jún čakali lamačských kara-
tistov vrcholy súťažnej sezóny. Pre tých najlep-
ších to boli Majstrovstvá sveta a Európy a pre 
tých mladších Majstrovstvá Slovenska. 
Medailovú „šnúru“ spustila momentálne 
najskúsenejšia a  najúspešnejšia pretekárka 
klubu Andrea Klementisová, ktorá v  dňoch  
15. – 17. mája v  lotyšskej Rige získala Titul 
majsterky sveta v  kata žien. Svojím príkla-
dom a úspechom dala mladým pretekárom tú 
správnu „guráž“, aby ju svojimi výkonmi nasle-
dovali, keďže v klube nepôsobí len ako prete-
kárka, ale aj ako trénerka. 
30. 05. 2015 sa v Pezinku konali Majstrovstvá 
Slovenska v  karate, kde ani jeden z  našich 
pretekárov neodišiel bez medaily. Majstrami 
Slovenska sa stali: Lukáš Tobolák (10 -12 roční), 
Laura Anettová (13-15 ročné), Šimon Bútora 
(16 – 18 roční) a družstvo junioriek v zložení - 
Szomolányiová Tamara, Anettová Laura a Ale-
xandra Haňdiaková. V jednotlivcoch sa na me-
dailových priečkach umiestnili: Tamara Vidová 
(11), Vanda Harmanová (13), Szomolányiová 
Nina (15). Okrem toho členmi medailových 
družstiev boli: Lesayová Ema a Tomáš, Ondru-
šová Bibiana, Hugo Hulín, Jonáš Čarný. 
Pre piatich mladých talentovaných karatis-
tov boli ale M-SR v  Pezinku len kontrolným 
turnajom pred Majstrovstvami Európy, kto-
ré sa konali v  belgickom Herstale v  dňoch  
5. – 7. 6. 2015. Titul Majstra Európy získa-
li v  tvrdých bojoch Lukáš Tobolák v  kata  
11 – 12-ročných a  Tamara Szomolányiová 
v  kata junioriek 18 – 20-ročných. Striebornú 
medailu získalo družstvo junioriek v  zlože-
ní- Szomolányiová Tamara, Anettová Laura 
a  Alexandra Haňdiaková. Bronzovú priečku 
obsadila v  kata dorasteniek 15 – 17-ročných 
Laura Anettová. Pri konkurencii viac ako 1300 
pretekárov z 24 krajín Európy už postup medzi 

najlepších 6 finalistov bol vynikajúcim úspe-
chom. Zdolať túto métu sa podarili všetkým 
zúčastneným z  nášho klubu, keď najhorším 
individuálnym umiestnením boli dve piate 
miesta v  jednotlivcoch, ktoré dosiahli Tamara 
Vidová (11 – 12 ročné) a  Alexandra Haňdia-
ková (15 – 17 ročné). Zároveň ďakujeme aj za 
podporu 2 rodičov, ktorí pomohli zabezpečiť 
tento náročný a ďaleký výjazd, a to menovite 
p. Andrejovi Vidovi a lekárke Renáte Toboláko-
vej. Za finančnú podporu ďakujeme aj Mest-
skej časti Bratislava-Lamač, ktorá prispela na 
ubytovanie celej úspešnej výpravy. 

Viac informácií si môžete prečítať na našej we-
bovej stránke: www.goju-kai.sk 

Ľubomíra Klementisová

Jubilanti v júli                       

Víťazková Pavlína 93
Barančoková Květoslava 93
Bublík Aleš 92
Janotová Amália 92
Ronecová Genovefa 92
Steinerová Friderika 92
Vasiljevová Anna 92
Zaťková Lenka 92
Odzganová Margita 91
Tošerová Oľga 91
Bliznáková Alžbeta 90
Branská Anna 90
Bačková Mária 88
Korbell Vojtech 88
Mašanová Albína 88
Mladá Anna 88
Jurigová Božena 87
Karabová Anna 87
Bodláková Mária 86
Buberníková Marta 86
Hincová Anna 86
Požgayová Anna 86
Marešová Zdenka 85
Javorek Karol 85
Bihary Jaroslav 80
Schronk Alexej Ing. 80
Veverková Emília 80
Bardy Ján 75
Bôbik Imrich 75
Iváková Jozefa 75
Jariabková Rozália 75
Miškovičová Helena 75
Murčová Marta 75
Panáková Anna 75
Petráš Rudolf 75
Véghová Anna 75

Jubilanti v auguste                             

Masnovičová Helena 98
Luptáková Mária 96
Koyš Viktor 91
Čipkárová Mária 88
Masárová Matilda 88
Šimko Ervín 88
Havlíčková Mária 87
Lešková Kvetoslava 87
Hrubý Ján 86
Kozáková Ľudmila 86
Vavrovičová Rozália 86
Koláriková Zuzana 85
Mankovecká Antónia 85
Salayová Rozália 85
Sopková Mária 85
Madiová Helena 80
Sloboda Anton 80
Šemetková Terezia 80
Švehla Štefan 80
Iváková Rozina 75

V júni sa v Lamači narodili                                    

1.6. Emily Melnychuk
5.6. Lucas Štec
6.6. Nina Polyák
8.6. Jana Ješková
9.6. Zoi Vargová
9.6. Anna Dynková
23.6. Matúš Uhrík
23.6. Simona Krčová

Viac ako úspešný záver sezóny lamačských karatistov                                                       
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Knižnica bude dočasne zatvorená                            
 
Miestna knižnica sa pripravuje na zmenu. 
V najbližšom období bude pre verejnosť za-
tvorená a jej vybavenie presťahujú do priesto-
rov na Borinskej ulici. Koncom roka sa plánuje 
slávnostné otvorenie nového sídla knižnice.

• Ján Polák vodoinštalácie a  údržba, výmeny 
a opravy WC, batérie, sifóny, zapojenie umýva-
čiek  a pračiek, vŕtanie dier do panelov 

 0905/ 627 321
• Voda, kúrenie, plyn, maľovky, podlahy, montáž 

a opravy aj cez víkend. 0905/ 429 097, 
 0911/ 429 097
• Doučujem angličtinu, slovenčinu. Deti aj do-

spelých, aj cez víkendy. 0905/ 222 966
• Materská škola Heyrovského 4 prijme kvalifi-

kovanú učiteľku na TPP. Nástup od septembra 
2015.     Ďalšie informácie poskytne riaditeľka 
materskej školy na tel. čísle: 0948/ 186 496 ale-
bo 02/ 64 36 03 89

• Vezmem do dlhodobého prenájmu záhradu 
s chatkou. Len seriózne. Volať môžete po 17,00 h  
na číslo 0911/ 478 874

• Voľná garáž, skladový priestor. 
 Tel.: 0902/ 273 317

Inzercia                                                                                            

JDS v lete 2015                                                                 

Počas prázdnin sa budeme stretávať 
v klube na Heyrovského ul. č. 2.
Ste všetci vítaní, tešíme sa na Vás.
Výbor JDS

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač               
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65
MIESTNy ÚRAD A POKLADňA
PONDELOK 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
STREDA 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
PIATOK 07:30 – 12:00 
PODATEĽňA
Pondelok 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Streda 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Štvrtok 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Piatok 07:30 – 12:00 
Stavebný úrad
Pondelok  07:30 -12:00 13:00-17.00
Streda 07:30 -12:00 13:00-17.00

Noví šoféri na linke č. 130                                       

V  utorok 26.5. 2015 sme sa mohli poslednýkrát 
odviezť vašou obľúbenou linkou 130 s  ujom 
Karolom, ktorý v  dopravnom podniku pracoval 
nepretržite 51 rokov a  na lamačských linkách 
s rôznymi prestávkami spoľahlivo jazdil od roku 
1967. Na poslednej jazde sa s ním prišli rozlúčiť 
a  poďakovať poslanci Marta Janyšková a  Ra-
doslav Olekšák. Ešte raz ujo Karol za všetkých 
Lamačanov ĎAKUJEME!
Na linke 130 s novými nízkopodlažnými a klima-
tizovanými autobusmi sa striedajú každý týždeň 
naši noví vodiči pán Milan a Ľuboš. Želáme veľa 
šťastných kilometrov a spokojných cestujúcich!

V  júnovom nedeľňajšom divadielku pre deti sa 
predstavili manželia Katka a  Igor Strinkovci, ktorí 
tvoria súbor pod názvom Dunajka. Deťom zahrali 
rozprávku pod názvom O suchej vode.

Júnové divadielko zahrala Dunajka                

Oznam
Evanjelické omše sa počas leta budú konať 
v nedeľu o 10.00 h v  v kine Lamač 

Projekt Finančná gramotnosť                            

Vraví sa – čo sa za mladi naučíš, potom ako keby si 
našiel. Aj v duchu tejto vety mali žiaci základnej ško-
ly na Malokarpatskom námestí projektové vyučo-
vanie na témy Finančnej gramotnosti. Žiaci prvého 
stupňa sa naučili rozoznávať naše mince a bankov-
ky, diskutovali o ich potrebe, dozvedeli sa o ich mi-
nulosti, vyrábali nádherné plagáty. Vyššie ročníky 
pátrali po histórii peňazí na Slovensku, od Biatecu 
po Euro, spoznali ochranné prvky bankoviek. Témy 
Pôžičky, Poistenie a Bankové účty boli predmetom 
skúmania najstarších žiakov. Pri projektovom vyu-
čovaní ide nielen o zbieranie, triedenie a vyhodno-
covanie údajov, ale aj spoluprácu v triede, tréning 
vzájomnej komunikácie a prezentácie svojej práce. 
A o to nám ide, aby žiaci boli pripravení a nestratili 
sa v mori finančných produktov a vedeli sa v ňom 
orientovať.                                                Jana Budinská

Máte radi 
ríbezľové vína?

Viete, že najväčšiu 
ponuku lahodných 
ríbezľových vín za 

najlepšie ceny nájdete na 

www.donaskavina.sk?

Teraz si môžete objednať 
vaše obľúbené vína 
z pohodlia domova. 

Doručíme Vám ich v deň 
objednávky a prijímame 

aj platby kartou. 


